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Samenvatting 

Zonneparken 
Op stelling 1. 'Zonnevelden mogen pas worden aangelegd wanneer de grote daken benut zijn met 

zonnepanelen' antwoordt in totaal 78% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal antwoordt 

14% van de respondenten: "(zeer) mee oneens". Het meest gekozen antwoord (46%) is: "Zeer mee 

eens". Het middelste antwoord (mediaan) is: "Mee eens". 

Op stelling 2. 'Het is belangrijk dat er geïnvesteerd wordt in zonneparken in het buitengebied van 

onze gemeente' antwoordt in totaal 29% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal 

antwoordt 44% van de respondenten: "(zeer) mee oneens". Het meest gekozen antwoord (26%) is: 

"Neutraal". Dit is ook het middelste antwoord (mediaan). 

 

Dit en meer blijkt uit panelonderzoek TipSalland, waarbij 93 deelnemers zijn geraadpleegd.  
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1. Resultaten 

Zonneparken 

Het CDA, de ChristenUnie en Forum voor Democratie zijn van mening dat de provincie zo 
spoedig mogelijk de regie moet pakken bij het plaatsen van zonneparken. Vooral omdat veel 
daken van grote bedrijven, overheidsgebouwen en agrarische bedrijven nog onbenut zijn. 
Daarnaast willen de partijen wildgroei voorkomen. Ook in Salland liggen er diverse plannen 
voor zonneparken. 

 
Op stelling 1. 'Zonnevelden mogen pas worden aangelegd wanneer de grote daken benut zijn met 

zonnepanelen' antwoordt in totaal 78% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal antwoordt 

14% van de respondenten: "(zeer) mee oneens". Het meest gekozen antwoord (46%) is: "Zeer mee 

eens". Het middelste antwoord (mediaan) is: "Mee eens". 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

• Behalve langs grote infrastructurele trajecten zoals de A1, mogen zonneparken 
geen plek innemen op een plaats waar natuur of natuurinclusieve landbouw 
plaats zou kunnen vinden. Dan belemmeren we op de lange termijn de 
voedselvoorziening (in transitie) 
Industrieterreinen moeten altijd eerst benut worden. Afdaken voor 
parkeerterreinen, voetbalvelden, sporthal, gemeenteobjecten etcetera. 

• Dit lijk ons verstandiger, dan lukraak allerlei zonneparken aan te leggen, waardoor 
het natuurlijke landschap en de natuur in het gedrang komen. Hetzelfde geld voor 
windmolenparken. Laten we eerst eens onderzoeken wat de beste oplossing is, 
zonne energie, windenergie of toch atoomenergie. Het verminderen van de 
uitstoot van stikstof komt mede in het gedrang door de hoeveelheid mensen per 
vierkante kilometer die wij hebben in nederland, en deze mensen willen allemaal 
zo veel mogelijk welvaart. Volgens ons is de bevolking de afgelopen 40 jaar 
explosief gegroeid, dus ook de CO2 uitstoot. Zolang er zoveel aanwas is, is het 
moeilijk om de doelstellingen te halen. Je loopt in feite altijd achter de troepen 
aan. 
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• Goede landbouwgrond is wereldwijd schaars en dus hard nodig voor 
voedselproductie 

• Het gaat wat mij betreft niet alleen om grote daken. Het gaat ook om de plek van 
die daken. Een industrie terrein is qua plek en infrastructuur een betere plek dan 
op het platteland. 

• Het is zonde om goede landbouwgrond vol zonnepanelen te zetten, als er nog 
heel veel onbenutte daken zijn die meestal ook nog gunstiger ligging voor 
optimale opbrengst van zonne energie hebben. 

• Maak bij nieuwbouw zonnepanelen verplicht. Benut de daken die er al zijn en 
vervuil niet onze weilanden met zonnepanelen. 

• Maar dan wel rekening houden dat de daken ook in gebruik kunnen zijn door 
beschermde dieren zoals vleermuizen gierzwaluwen en huismussen. 

• Niet alleen grote daken, ook kleine daken. Het groot denken, met alleen voor 
grote initiatieven beschikbare subsidies zoals SDE, zorgt ervoor dat particuliere 
initiatieven of initiatieven vanuit verenigingen etc onvoldoende gestimuleerd 
worden en op gang komen. 
 

Mee eens • Eerst de daken gebruiken, daarna vruchtbare landbouwgrond. 

• Er wordt al genoeg natuur en ander groen teniet gedaan door hebzucht en 
onnadenkendheid. 

• Ik ben het ermee eens, omdat ik vind dat landbouwgrond primair voor 
voedselproductie gebruikt moet worden, of herbebossing. Maar ik vind het 
initiatief suspect, omdat ik zie dat FvD voortdurend op de rem trapt in de 
energietransitie en alles aangrijpt om daadwerkelijke realisatie tegen te houden. 
Dus vraag ik me af of dit ook zo'n move is. 

• Wonderlijk dat deze drie partijen daarvoor staan - ik ben een rasGroenLinkser- 
terwijl het me wel verstandig klinkt. Of zit er een adder onder het gras? 
 

Neutraal • Ook alle daken op alle bedrijventerreinen moeten eerst volledig benut zijn en de 
daken van Huizen. 

• Zonnepanelen op daken of in het buitengebied allemaal goed idee. Ik ben van 
mening dat de eigenaar van een gebouw zelf de beslissing moet nemen om 
panelen te plaatsen onder dezelfde voorwaarden als een zonnepark in het 
weiland. Eerst de eigenaren vragen of ze mee willen werken, zoniet en nog te 
weinig zonnepanelen dan overgaan op parken. 
 

Zeer mee 
oneens 

• Waarom liggen de daken dan niet allang vol??  Vele zijn te zwak  of anderszins 
niet geschikt!!  Het schiet zo natuurlijk niet op....  
En al zouden alle daken vol liggen  dan nog zijn er vele hectares nodig om raalter 
doelstellingen te halen. 
 

Weet niet • Ik weet niet wat (kosten) efficiënter is, ook wat betreft de hoeveelheid (terug) 
geleverde stroom 
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Op stelling 2. 'Het is belangrijk dat er geïnvesteerd wordt in zonneparken in het buitengebied van 

onze gemeente' antwoordt in totaal 29% van de respondenten: "(zeer) mee eens". In totaal 

antwoordt 44% van de respondenten: "(zeer) mee oneens". Het meest gekozen antwoord (26%) is: 

"Neutraal". Dit is ook het middelste antwoord (mediaan). 

Toelichting 
Zeer mee 
eens 

• "Het is belangrijk dat er geïnvesteerd wordt in zonneparken in onze gemeente." 
Waar dan ook. 
 

Mee eens • Maar dan niet op landbouwgrond 

• Mits aan de eerste vraag is voldaan 

• Ook. Overal moet zonne- en windenergie komen. eerst op de lelijke plekken, 
daarna op mindere grasvelden. Niet de natuur verkwanselen, wel 
energieneutraal doorpakken 
 

Neutraal • Het woord buitengebied is een Té ruim begrip 

• Niet als dit ten koste gaat van bruikbare landbouwgrond. 

• Prima, zolang er ook serieus gedacht wordt over windmolens de combi geeft een 
veel evenwichtiger stroonaanbod 

• Zo weinig mogelijk op vruchtbare landbouwgrond. Daar is er al te weinig van, 
mondiaal gezien. 
 

Mee 
oneens 

• Eventueel wel op daken.  
Beter investeren in windmolens. Anders alleen in combinatie met lokale 
waterstofproductie om aardgas te vervangen. 

• Ik ben bang dat vele agrariërs er voor zullen gaan kiezen om hun weilanden 
"stikstof" vriendelijk te maken en hun koeien van de hand doen en weilanden 
straks meer lijken op spiegelvelden. 
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Zeer mee 
oneens 

• De natuur moet natuur blijven. De straling van zo'n park is groot en dat heeft 
invloed op de omgeving. Bovendien liggen er geen voorzieningen. Dat zijn extra 
kosten voor het buitengebied. Bovendien moet er dan natuur wijken. 
Zonneparken in de natuur is een slechte zaak!!! Dat wordt alleen maar 
interessant vanwege de subsidies. Een oneigenlijke manier van financieren waar 
de economie weer boven de natuur wordt geplaatst Bovendien is het handiger 
om een zonnepark aan te leggen dicht bij de gebruikers. Een woonwijk of een 
industrieterrein.  
Dan speelt er nog een ander gegeven mee namelijk dat het bestaande 
elektriciteitsnet de stroom van al deze extra zonneparken niet eens aankan. 
EERST dat oplossen, dan pas zonneparken aanleggen. 

• Er zijn veel andere oplossing en om mileubewust bezig te zijn door het milieu en 
het buitengebied daardoor te verkwanselen lijkt mij niet te oplossing. 

• Geen goede landbouwgrond vol panelen zetten, ga eerst de daken maar eens 
benutten. 

• Het geeft een enorme verstoring van het landschap/leefgebied van 
dieren/vogels/natuur. 

• Toepassen zonneladder!  Eerst overige plekken vol, dan pas kostbare groene 
ruimte gebruiken 

• We ontnemen daarmee voor bewoners en toeristen ons landschap. PV-velden 
dragen niks bij aan biodiversiteit, tenzij het met bloemen en inheemse 
plantengroei gecombineerd wordt. Maar dit is lastig. 
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2. Onderzoeksverantwoording 

Onderzoek : TipSalland 
Mediapartner : Weekblad voor Salland 
Onderwerpen : Zonneparken 
Enquêteperiode : 19 september 2019 tot 30 september 2019 
Aantal respondenten : 93 
Foutmarge : 10,1% (bij een betrouwbaarheidsniveau van 95%) 
Aantal vragen : 2 
Rapportagedatum : 1 oktober 2019 

 

Toelichting: 

De foutmarge geeft de precisie van een gemeten percentage aan. Hoe kleiner de foutmarge, hoe 

preciezer het gemeten resultaat. In dit onderzoek is de foutmarge maximaal ±10,1%. 

Het betrouwbaarheidsniveau geeft de verwachte kans aan, dat bij herhaling van de meting onder 

gelijke omstandigheden, een zelfde resultaat wordt verkregen. 

Methodiek 
o De vragenlijst is opgesteld in overleg met Weekblad voor Salland. 
o Op 19 september is de enquête met een begeleidend schrijven naar de leden van het Tip-

burgerpanel gestuurd. 
o Op 26 september is een herinneringsmail gestuurd. 
o Alle respondenten vullen de vragenlijst anoniem in. 

Leeswijzer 
De toelichtingen in deze rapportage zijn de letterlijke antwoorden van de respondenten. 
Hier kunnen spelfouten of andere taalfouten in voorkomen. 
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3. TipSalland 

Mensen hebben vaak hun mening klaar. Ze zijn voor of tegen een nieuw idee dat opborrelt in de 

samenleving. Politici gooien wel eens een balletje op en luisteren wat de reacties zijn. Luisteren ze 

dan ook echt? Hoe vaak hoort u: ze doen maar, ze luisteren toch niet naar ons? 

Onderzoeksbureau Toponderzoek wil de betrokkenheid van de inwoners van Salland vergroten. Via 

het panel TipSalland.nl kunnen alle inwoners in de gemeente Salland hun mening kenbaar maken 

over onderwerpen die leven in hun samenleving. 

Op www.tipsalland.nl kan iedereen een aanmeldingsformulier invullen. Van tijd tot tijd worden 

deelnemers gevraagd naar hun mening over actuele onderwerpen.  

De deelnemers zijn en blijven anoniem en kunnen per onderzoek zelf beslissen of meedoen. Ze zijn 

niets verplicht. Het invullen van een enquête duurt slechts enkele minuten en de onderwerpen zijn 

sterk afhankelijk van de actualiteit.  

TipSalland.nl is een gemeenschapspanel, 

opgezet vanuit de gemeenschap. Heeft u vragen 

over dit initiatief, dan kunt u deze altijd stellen 

aan enquete@toponderzoek.com. Het is ook 

mogelijk om zelf onderwerpen aan te dragen 

voor peilingen.  

Lees hier meer over de TIP-methodiek. 

TipSalland.nl maakt het gemakkelijk om zonder 

veel moeite je zegje te doen! 

Zie eerdere onderzoeksresultaten, waaronder ‘Duurzaamheid, ‘Evenementensubsidie’ en ‘Vuurwerk’. 

 

 
  

http://www.tipsalland.nl/
https://enquete.toponderzoek.com/aanmelden/tipsalland-nl
mailto:enquete@toponderzoek.com
https://toponderzoek.nl/wp-content/uploads/2017/12/Infographic-Toponderzoek-1.pdf
http://www.tipsalland.nl/onderzoeksresultaten-tip/onderzoeksresultaten-tipsalland-20182019/s/741#resultaten
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Toponderzoek 

 
Toponderzoek is een Horsters no-nonsense bedrijf, dat sterk is in het raadplegen van meningen. In 
een mondige wereld waarin men direct resultaat wil zien, is het raadplegen van meningen / 
ervaringen / beleving van belang om te overleven. 
 
Onze professionele en flexibele medewerkers hebben interesse voor uw onderzoeksvraag om de 
beleving en inzichten vanuit de maatschappij regulier zichtbaar te maken. Door een transparant 
inzicht in hetgeen leeft en speelt onder burgers / bestuurders / politici, levert dit beter beleid en 
meer draagvlak op. Tips worden aangeleverd. Tevens toetst u of ingezette acties resultaat hebben. 
 
Toponderzoek faciliteert dit proces als onafhankelijk onderzoeksbureau TIPTOP voor u. Het 
onderzoeksbureau heeft de beschikking over eigen TIP-burgerpanels (landelijk > 60 burgerpanels) en 
het overheidspanel Overheid in Nederland. 
 
Blijf op de hoogte via de Topletter. 
 
 

Toponderzoek 
Expeditiestraat 12  
5961 PX Horst 
 
www.Toponderzoek.com 
enquete@toponderzoek.com 
085-4860103 
 
 

Toponderzoek is lid van MOA. 

 

https://toponderzoek.nl/topletter/
http://www.toponderzoek.com/

